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1. VALG AF DIRIGENT 
Landsforperson Jonas Wiederholt Larsen bød velkommen og ledte valget af dirigent, hvor 
Landsstyrelsen foreslog Andreas Hjorth Frederiksen, innovationschef i Røde Kors og tidligere 
URK’er som dirigent. Andreas Hjorth Frederiksen blev valgt. 

 

2. VALG AF REFERENT 
Dirigenten ledte valg af referent, hvor ledelseskonsulent og direktionssekretær i Ungdommens 
Røde Kors, Amalie Dahlerup Hermansen, blev valgt. 

 

3. GODKENDELSE AF FORRETNINGSORDEN 
Forretningsordenen (fremsendt i Landsmødemappen side 8 og frem) blev behandlet og 
godkendt.  

Dirigenten konstaterede, at landsmødet var lovligt indkaldt jf. vedtægternes § 8 stk. 2, samt 
at landsmødet blev afholdt om efteråret jf. vedtægternes § 8 stk. 16.  

Dirigenten konstaterede, at Landsmødet dermed var beslutningsdygtigt og kunne afholdes. 
Dirigenten konstaterede at dagens stemmetællere var sekretariatet.  
 
 

4. GODKENDELSE AF DAGSORDEN 
Dagsordenen skal minimum indeholde en række punkter jf. vedtægternes § 8 stk. 9. 
Dagsorden og program (Landsmødemappen s. 4-5) blev behandlet og godkendt. 
 
Dagsorden for Landsmødet var således: 
 
1. Check in og croissanter 
2. Velkomst ved forperson Jonas Wiederholt Larsen 
3. Generalforsamling del 1 

- Valg af dirigent 
- Valg af referent 
- Godkendelse af forretningsorden 
- Godkendelse af dagsorden 

4. Generalforsamling del 2 – beretning og regnskab 
- Landsstyrelsens beretning om aktiviteterne i det forløbne år og organisationens 

nuværende stilling 
- Fremlæggelse af Ungdommens Røde Kors’ regnskab 2023 
- Drøftelse og godkendelse af de aflagte beretninger 

5. Frokost 
6. Energizer 
7. Benediktes rammesætning ift. strategi 
8. Kort pause 
9. Mød din nye lokalafdelingsregion 
10. Procesplan og strategidrøftelse 
11. Kaffepause 
12. Generalforsamling del 3 - indkomne forslag 

- Vedtægtsændringsforslag 
- Resolutionsforslag 
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- Fastsættelse af kontingent for det kommende år 
13. Energizer  
14. Generalforsamling del 4 – valg til landsstyrelsen 

- Valg af politisk næstforperson 
- Valg af menige landsstyrelsesmedlemmer 
- Valg af suppleant til landsstyrelsen 
- Valg af interne revisorer 

15. Eventuelt 
 
Om aftenen var der desuden middag og fest, og om søndagen blev der afholdt workshop og 
oplæg for landsmødets deltagere. 
 
 

5. LANDSSTYRELSENS BERETNING OM AKTIVITETERNE I 
DET FORLØBNE ÅR OG ORGANISATIONENS NUVÆRENDE 
STILLING 

Landsforperson Jonas Wiederholt Larsen aflagde landstyrelsens beretning. Den skriftlige 
beretning var fremsendt i Landsmødemappen s. 13-20. 

Jonas kom i sin beretning blandt andet ind på, hvordan Farhana og andre unge frivillige fra 
Bangladesh lige nu er i gang med at udøve nødhjælp til de mennesker, der er ramt af 
oversvømmelser. De unge frivillige er selv ude og lede efter folk i vandmasserne. At være en 
del af Røde Kors kommer med et stort ansvar. Det skal vi være bevidste om, og det skal vi 
tage på os. I Danmark har vi ikke kriser på samme måde som i Bangladesh, men vi hjælper 
børn og unge i livskriser - dem der står allerlængst udenfor.  
Vi tager ansvar på hospitalscaféerne, som det sidste år rundede 1000 åbningsdage. Vi viser 
det på asylcentrene, på krisecentre, ferielejre, på sikrede institutioner, i fængsler, klubber og 
lektiecaféer, i samtaletilbuddet Ung på Linje, gennem mentorordninger, på børne- og 
ungehjem, i vores lokalafdelinger og i de indsatser vi laver ude i verden. Vi viser det gennem 
tusindvis af frivillige, som viser at man har brug for medmennesker der kan hjælpe, når det er 
svært.  

Tre nedslag, som har været særligt vigtige i år: 

- I år er URK blevet en medlemsorganisation. Med indførelsen af obligatorisk 
medlemskab for frivillige sidste år, har vi bidraget til en stærkere organisation og en 
stærkere kultur. Med medlemskabet er der indført flere aktiviteter, kurser og tilbud til 
alle frivillige. Et eksempel er vores 101-års fødselsdag, hvor vi for første gang lavede 
prisuddelinger.  

- URK er verdens eneste selvstændige Røde Kors ungdomsorganisation – og vi har 
dermed et særligt ansvar for at påvirke Røde Kors bevægelsen. Vi tager det særlige 
ansvar på os – f.eks. gennem YELL, hvor vi har samlet inputs fra unge i hele verden, 
som bliver præsenteret på generalforsamlingen i Geneve om en måneds tid.  

- Psykisk førstehjælp – Vi har det sidste år skaleret indsatsen med psykisk førstehjælp i 
Danmark. Både så vi kan stå klar i hverdagens kriser, og hvis der opstår større kriser i 
fremtiden.  

URK har de seneste år arbejdet med udgangspunkt i vores 2025-strategi. I dag begynder 
arbejdet med at formulere vores 2030-strategi. Landsstyrelsen mener bl.a., at vi ser ind i 
følgende trends for fremtiden:  

- Kriser og beredskab – verden er ikke så sikker, som den var for 10 år siden.  
- Børn og unge får det sværere – vi mærker det på vores aktiviteter, flere børn har det 

svært. Samtidig er vi også en ungdomsgeneration, som har det tiltagende sværere.  



 

Referat af Ungdommens Røde Kors’ Landsmøde 2024   

 

Side 5 af 11 
 

- En global ungdomsgeneration, som vokser – der bliver flere og flere unge på 
verdensplan.  

- En velfærdsstat under pres – på vores institutioner mærker vi et stigende pres, hvor 
personalet har sværere ved at få budgettet til at hænge sammen. Flere unge har brug 
for os.  

Deltagerne klappede ad Jonas’ beretning.  

 

6. FREMLÆGGELSE AF UNGDOMMENS RØDE KORS’ 
REGNSKAB FOR 2023 

Organisatorisk næstforperson Daniel Falk fremlagde derefter den økonomiske årsberetning og 
årsrapport for 2023. Den økonomiske årsberetning var sendt ud i landsmødemappen side 23-
27. Den økonomiske årsrapport var desuden tilgængelig på urk.dk.  

Daniel fortalte, at URK er vokset markant de seneste år. I 2023 steg omsætningen til 50 mio. 
kr. ift. 46 mio. i 2022.  
Daniel forklarede, at URK er finansieret gennem to typer midler; frie midler og øremærkede 
midler. De frie midler dækker udgifter til f.eks. husleje og administration, mens de 
øremærkede midler bruges på aktiviteterne.  

Daniel fortalte, at URK var ved at gå konkurs for nogle år siden, i dag står organisationen et 
meget bedre sted. Det ses f.eks. på et mål som soliditetsgrad, hvor URK nu er oppe på 18 %.  

Den øgede omsætning afspejler sig i medarbejdere på sekretariatet, hvor vi er vokset fra 35 til 
39 årsværk. Det afspejler sig også i vores aktiviteter, som også er steget fra 200 til 300. På 
trods af manglende coronamidler, har vi fundet de fleste af aktivitetsmidlerne andre steder.  

Daniel fortalte, at det er vigtigt at URK får nok med frie midler. En stor kilde hertil er erhvervs- 
og privat fundraising, som begge har præsteret godt. I 2023 kom vi ind i en lovestorm oven på 
Lauritz.com’s konkurs. Derudover har vi ændret strategi på privat fundraising, der er gået fra 
at ringe folk op på kold kanvas til en model, hvor vi kun ringer op på baggrund af leads.  
Derudover har vi fået ekstra penge i momskompensation og offentlige midler. F.eks. har vi 
fået 2 mio. kr. fra SSA-reserven i både 2023 og 2024.  

En udfordring som URK ser ind i fremover er at skaffe gode timepriser hos fondene, eftersom 
langt de fleste lønkroner på sekretariatet dækkes af fonde. De kommende år vil udgifter til løn, 
drift og husleje stige.  

Signe Helland fremlagde derefter de interne revisorers kommentarer. De interne revisorer 
kvitterede for indførelsen af obligatorisk medlemskab, som skal sikre tilstrømning af flere frie 
midler i fremtiden. Det er desuden positivt, at coronamidlerne er blevet erstattet af andre 
midler. Det er vigtigt, at landsstyrelsen fortsat har fokus på balancen mellem aktivitetsmidler 
og lønmidler. Der blev opfordret til at bruge af egenkapitalen, men samtidig huske at beholde 
midler på kistebunden til sværere tider. Der var desuden en opfordring til at huske et fokus på 
medarbejdernes trivsel.  

 

7. DRØFTELSE OG GODKENDELSE AF DE AFLAGTE 
BERETNINGER 

Dirigenten åbnede derefter for diskussion af beretningen, den økonomiske årsberetning og de 
interne revisorers input.  

Landsmødet kom med følgende bemærkninger: 
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Nr. 62 spurgte, om man selv kan vælge om indsamlinger fra privat- og erhvervsfundraising 
skal være øremærkede eller frie? 
Jonas svarede, at det kommer an på, hvad vores donorer vil give penge til. Det er nemmere at 
skaffe øremærkede midler end frie midler.  

Nr. 14 roste sekretariatet, men italesatte også en utilfredshed med, at hjælpen fra 
sekretariatet er dalet de senere år. Vedkommende opfordrede til, at der er fokus på mere 
sekretariatsstøtte fremover.  

Nr. 15 takkede de interne revisorer, og var enig i, at egenkapitalen ikke behøver at vokse 
yderligere. Dog bør der heller ikke bruges for meget af den. Vedkommende opfordrede 
deltagerne på landsmødet til at dele, hvordan det går ude i aktiviteterne.  

Nr. 13 italesatte også en interesse i at høre, hvordan det går lokalt i aktiviteterne, og 
opfordrede i øvrigt alle til at dele nyt med landsstyrelsen løbende igennem året, da det altid er 
vigtigt for landsstyrelsen at høre hvordan det går.  

Anders Ladekarl, der er generalsekretær i Røde Kors, gav en særlig hilsen fra Landskontoret. 
Anders takkede for et fantastisk samarbejde med URK, der er tilbage på et godt spor. En af de 
ting, der er kommet ud af URK’s økonomiske krise for nogle år siden, er et tættere samarbejde 
med Røde Kors. Anders fortalte også, at han skulle hilse fra Røde Kors Libanon, hvor unge 
frivillige kører ambulance, bl.a. ved hjælp af midler fra URK’s og Operation Dagsværks’ 
indsamling sidste år. Anders fortalte, at han netop har været rundt på landets gymnasier, og 
her mærkede han en stor interesse fra de unge i at blive frivillige i URK. De leder efter håb, og 
det kan vi give. Tak for jer.  

Deltagerne klappede ad Anders Ladekarl.  

Nr. 47 fortalte, at de har været ude og besøge alle Røde Kors butikker i deres lokalområde. 
Det var rigtig spændende, og affødte gode snakke med personalet i butikkerne.  

Nr. 69 fortalte, at det er svært at få finansieret sekretariatets arbejde med lokalafdelinger. Vi 
kigger derfor på, hvordan samarbejdet mellem lokale Røde Kors butikker og URK kan 
forbedres, så man måske kan få sparring hos den lokale Røde Kors afdeling i stedet.  

Nr. 66 fortalte, at det går rigtig godt i Ung på linje, hvor de får mange frivilligansøgninger og 
når bredt ud til unge i hele landet.  

Nr. 19 delte en god historie fra Silkeborg, hvor URK og den lokale Røde Kors afdeling 
samarbejder, hjælper hinanden, og hvor URK er inviteret med til Røde Kors’ bestyrelsesmøder.  

Nr. 57 fortalte, at det også går godt med samarbejdet mellem URK og Røde Kors i Odense, 
hvor de pt. er ved at åbne en lektiecafé for de børn, hvis forældre går til sprogcafé hos Røde 
Kors samtidig.  

Klaus der er programchef og konstitueret direktør i URK takkede for alle historierne og den 
konstruktive feedback.   

Dirigenten satte beretningerne til afstemning og konstaterede, at de var godkendt. 
 

 

8. INDKOMNE FORSLAG 
A. VEDTÆGTSÆNDRINGSFORSLAG 

 
Dirigenten oplyste, at de rettidigt indkomne vedtægtsændringsforslag kunne findes på side 40 
og fremefter i landsmødemappen. De eksisterende vedtægter var anført på side 32 og frem. 
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Dirigenten præciserede, at der ikke kunne stilles nye forslag til vedtægterne. Der kunne dog 
stilles ikke-meningsændrende justeringsforslag. I så fald skulle forslaget afleveres skriftligt til 
dirigenten inden det kunne sættes til afstemning. Dirigenten oplyste, at vedtægtsændringer 
ifølge vedtægternes § 8 stk. 7 kræver, at 2/3 af de fremmødte stemmeberettigede stemmer 
for. Dirigenten konstaterede, at der var 58 stemmeberettigede til stede. En vedtagelse kræver 
således, at mindst 39 personer skal stemme for et forslag, førend det kan vedtages.  

 

Vedtægtsændringsforslag 1 vedr. automatisk konvertering:  
 
Daniel Falk motiverede forslaget, der blev stillet af hele landsstyrelsen.  

Dirigenten satte forslaget til debat. 
Der kom følgende bemærkninger: 

Nr. 62 spurgte, hvordan fordelingen er i dag mellem medlemmer over og under 30 år?  
Daniel svarede, at det er ca. en tredjedel som er over 30 år.  

Nr. 55 spurgte ind til definitionen af, hvornår man ikke længere er aktiv som frivillig.  
Daniel svarede, at det er, når man ikke længere står i vores CRM-system med en aktiv 
børneattest, eller hvis sekretariatet har fået besked om, at en frivillig er stoppet i aktiviteten, 
hvilket i så fald vil blive registreret i CRM-systemet.  
Amalie fra sekretariatet supplerede med, at man skal have været inaktiv som frivillig en del 
rum tid, førend vi vil konvertere. Det kunne f.eks. være 12 eller 13 måneder, så vi ikke 
risikerer at konvertere ferielejrfrivillige, der ”kun” er aktive én uge om året.  
Line fra sekretariatet supplerede med, at indførelsen af formuleringen i vedtægterne også 
kommer til gavn ift. lokalafdelingerne og deres vedtægter.  

Nr. 23 spurgte, hvad der sker, hvis det obligatoriske medlemskab frafalder?  
Daniel svarede, at formuleringen fortsat vil stå i vedtægterne, så vi ikke konverterer 
medlemmer til bidragsydere, så længe de er frivillige.  

Dirigenten satte derefter vedtægtsændringsforslaget til afstemning, og kunne konstatere, at 
forslaget blev vedtaget med 58 stemmer for. 

 

Vedtægtsændringsforslag 2 vedr. udpegning til af medlemmer til landsmødet: 

Jonas Wiederholt Larsen motiverede forslaget.  

Dirigenten satte forslaget til debat. 
Der kom følgende bemærkninger: 

Nr. 65 var imod forslaget. URK er en ungdomsorganisation, hvilket vi skal blive ved med at 
være. Hvis landsstyrelsen mangler kompetencer, har de en forpligtelse til at opkvalificere sig. 
Der skal ikke nogen med udefra.  
Jonas svarede, at han også mener, at det fortsat skal være unge, der sidder i landsstyrelsen.  

Nr. 19 var enig med nr. 65. Vedkommende italesatte en bekymring for, at man nemt kan 
komme til at overse nogle kandidater, hvis det er landsstyrelsen selv, som skal sidde og vælge 
medlemmer.  

Nr. 15 var enig et stykke af vejen, men var dog for forslaget. Det skyldtes, at URK har haft en 
økonomisk krise. Grunden til, at det gik galt, var bl.a. at der manglede økonomiske 
kompetencer i landsstyrelsen.  

Nr. 53 var imod forslaget, da der er mange i URK som har kompetencer, der bliver overset. 
Jonas svarede, at han ikke er bekymret, når 9 ud af 11 medlemmer fortsat er udpeget af 
Landsmødet, og de sidste to er udpeget af landsstyrelsen selv. Man kan sidde i en situation, 
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hvor der mangler penge og der skal fyres medarbejdere. Det kræver juridisk og fagligt 
overskud. Det er en situation, som vi tidligere har stået i.  

Nr. 55 sagde, at dem der styrer URK skal være valgt af medlemmerne. Hvis man har brug for 
kompetencer, så må man spare med Røde Kors eller med lokalafdelingerne. Et alternativ 
kunne være at udvide landsstyrelsen med 2 pladser, som kunne vælges af landsstyrelsen selv.  

Nr. 47 var imod forslaget. Det er vigtigt, at det er en demokratisk valgt landsstyrelse.  

Nr. 23 var imod forslaget. Vedkommende mente også, at hele landsstyrelsen skal vælges af 
medlemmerne. Men landsstyrelsen er velkomne til at søge hjælp og sparring hos andre 
frivillige. Måske der er frivillige, som har styr på økonomi og jura.  

Nr. 32 spurgte, hvordan landsstyrelsen vil udpege de kandidater, man mangler.  
Jonas svarede, at man vil følge samme procedure, som når man mangler kandidater. Vi slår 
pladserne op internt og eksternt. Det har tidligere givet mulighed for at vi kan få nogen ind, 
som kan gøre URK bedre. URK’s landsstyrelse er attraktiv. Vi skal dog forholde os til, hvordan 
vi sikrer, at det ikke går galt med økonomien igen.  

Nr. 19 italesatte en frygt for, at forslaget vil give landsstyrelsen endnu mindre diversitet. Hvis 
der er et behov, må vi udvide med flere pladser i stedet.  

Nr. 62 spurgte, om man skal være medlem, hvis man bliver indsuppleret.  
Jonas svarede, at alle i landsstyrelsen skal være medlemmer. Jonas sagde også, at det vil 
være en dårlig idé at udvide landsstyrelsen, da flere mennesker vil gøre drøftelserne mere 
overfladiske.  

Nr. 57 synes forslaget var en god idé, da vi ikke kan være sikre på, at det er dem med de rette 
kompetencer, der stiller op.  

Nr. 65 opfordrede folk til at stille op til landsstyrelsen, hvis man har kompetencer som kan 
komme i spil. Hvis vi står over for at skulle lave nedskæringer, er det vigtigt, at der er flere 
som har økonomiske kompetencer – og derfor har alle i landsstyrelsen også en forpligtelse til 
at lære det.  

Nr. 13 takkede for en god debat. Vedkommende mente, at det er vigtigt med forskelligartede 
kompetencer i landsstyrelsen. Vi er nødt til at tage det seriøst for at fremtidssikre URK. Der 
ligger en vigtig opgave i landsstyrelsen ift. at se på, hvordan man kan opkvalificere sine 
kompetencer.  

Nr. 66 var imod forslaget, og mente i stedet at alle i landsstyrelsen skal opkvalificeres.  

Nr. 10 anerkendte alle argumenterne imod forslaget, men fortalte også at landsstyrelsen 
allerede sparrer med eksterne eksperter hos f.eks. Røde Kors, Kammeradvokaten, eksterne 
konsulenter mm. Det er dog aldrig det samme som at sidde i bestyrelsen. Der er også forskel 
på at få et økonomikursus, og på at have en økonomisk baggrund.  

Nr. 5 var ikke afklaret, men da der var så mange argumenter imod forslaget, ville 
vedkommende give et argument for forslaget. Vedkommende mente, at det kan bidrage til 
diversitet, at der kommer en ind udefra. Desuden bliver man hurtig en del af URK, når først 
man er inde.  
Jonas var enig i, at forslaget kan bidrage til mere diversitet.  

Nr. 4 sagde, at vi med forslaget kan få nogle ind som kan se tingene udefra, hvilket kan være 
positivt.  

 
Dirigenten satte forslaget til afstemning. Der var 34 stemmer for forslaget, som derfor blev 
afvist, da det ikke var nok stemmer til en vedtagelse.   
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B. RESOLUTIONSFORSLAG 
 

Dirigenten oplyste, at der var indkommet et resolutionsforslag, som kunne ses på s. 46 i 
landsmødemappen. 

Dirigenten oplyste, at en resolution giver mulighed for at få truffet en beslutning ved 
afstemning. For resolutionsforslag gælder, at det vedtages ved simpelt flertal. 

Dirigenten præciserede, at der ikke kunne stilles nye forslag. Der kunne dog stilles ikke-
meningsændrende eller præciserende justeringsforslag. I så fald skulle forslaget afleveres 
skriftligt til dirigenten inden det kunne sættes til afstemning. 

Der var 58 stemmeberettigede i rummet – dvs. at der skulle være et flertal på 30 for 
vedtagelse. 

 

Resolutionsforslag vedr. slutdato på prøveperiode

Jonas ”Skipper” Ravnsbeck motiverede forslaget, og tilføjede et forslag om, at slutdatoen for 
prøveperioden med obligatorisk medlemskab bliver sat til landsmødet 2026.  

Dirigenten satte forslaget til debat.  
Der kom følgende bemærkninger:  

Nr. 15 takkede for forslaget og var enig i, at der skal findes en slutdato for prøveperioden. 
Forslaget om at evaluere på projektet på Landsmødet 2026 er en god idé. Grunden til, at vi 
vedtog det obligatoriske medlemskab sidste år, er først og fremmest, at vi gerne vil have en 
stærk kultur. Men den anden grund er at vi kan få mere i driftstilskud hos Dansk Ungdoms 
Fællesråd. Det er først om 2 år, at vi kan se effekten på driftstilskuddet, og derfor først der det 
giver mening at evaluere på beslutningen.  

Nr. 13 var enig i, at det giver mening at sætte en dato for afslutning af en prøveperiode. 
Vedkommende lovede, at landsstyrelsen vil følge udviklingen hos DUF tæt.  

 
Dirigenten satte det oprindelige forslag til afstemning. Der var 56 stemmer for forslaget, som 
derfor blev vedtaget.  

Dirigenten satte herefter det ændrede forslag, som præciserede at prøveperioden slutter i 
2026, til afstemning. Der var 58 stemmer for forslaget, som derved blev vedtaget.   

 
 

9. FASTSÆTTELSE AF KONTINGENT FOR DET KOMMENDE ÅR  
Dirigenten oplyste, at landsstyrelsen foreslog at fastholde kontingentet på 100 kr. årligt jf. 
landsmødemappens side 29.  

Dirigenten satte forslaget til afstemning og konstaterede, at forslaget blev vedtaget med 57 
stemmer for. 
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10. VALG AF POLITISK NÆSTFORPERSON 
 
Dirigenten konstaterede, at der var én kandidat til posten som politisk næstforperson. 
Kandidaten var Benedikte Rønn Sørensen. 

Benedikte præsenterede sig selv, og fortalte om sin motivation for at stille op til posten.  

Dirigenten konstaterede, at Benedikte blev valgt ved fredsvalg.  

 

11. VALG AF MENIGE LANDSSTYRELSESMEDLEMMER 
Der var fire kandidater til posterne som menige landsstyrelsesmedlemmer. Der skulle vælges 
tre for 2 år og en for 1 år. Alle kandidater var således valgt, men der skulle ske afstemning 
om, hvem der skulle have pladserne for hhv. 2 og 1 år.  

Kandidaterne var:  

- Andreas Samuel Jeppesen 
- Fatima Murkas 
- Mathilde Bager 
- William Heide 

Dirigenten bad kandidaterne motivere deres kandidatur og ledte derefter en skriftlig 
afstemning.  

Dirigenten konstaterede efter optælling, at Andreas Samuel Jeppesen, Fatima Murkas og 
Mathilde Bager blev valgt for 2 år, mens William Heide blev valgt for 1 år.  

 

12. VALG AF SUPPLEANTER TIL LANDSSTYRELSEN 
Dirigenten oplyste, at der ikke var kandidater til posterne som suppleanter, eftersom alle fire 
opstillede kandidater var valgt som menige medlemmer.  
 
 

13. VALG AF INTERNE REVISORER OG INTERN 
REVISORSUPPLEANT 

Dirigenten oplyste, at der ikke var indkommet opstillinger til posterne som interne revisorer 
eller intern revisorsuppleant. Landsmødet kunne derfor ikke stemme om valg til disse poster.  

Dirigenten oplyste, at hvis der er nogen, der ønsker at stille sig til rådighed som intern revisor, 
kan man melde sit kandidatur til landsforpersonen. Landsstyrelsen vil slå stillingen op i 
organisationen og vil på et kommende landstyrelsesmøde træffe beslutning om, hvem man vil 
indsupplere. 

 
Landsforperson Jonas Wiederholt Larsen præsenterede den nye landsstyrelse og takkede den 
afgående landsstyrelse for godt samarbejde de seneste år. 

 

14. EVENTUELT  
Dirigenten åbnede for bemærkninger fra salen. 
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Nr. 13 italesatte en taknemmelighed for, at vi i Danmark kan vælge vores egen landsstyrelse. 
Det er der mange ude i verden, der er misundelige på.  

Nr. 14 sagde, at man som frivillig indimellem kan føle, at man ikke laver noget, der er lige så 
sejt som Røde Kors’ere ude i verden. Men vedkommende havde netop mødt nogle unge 
frivillige fra Ukrainsk Røde Kors, som havde sagt, at de var ret imponeret over, at så mange 
frivillige vil gøre en forskel for andre i et land, hvor det ser ud som om, at der er styr på al 
ting.  

Dirigenten og forpersonen takkede for et godt landsmøde. 
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